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Protokół  
Nr XVIII/2016  
XVIII sesji 
Sejmiku Województwa  
Warmińsko-Mazurskiego 
z dnia 28 czerwca 2016 r. 
 
Sala Sesyjna Sejmiku 
Początek posiedzenia: 11:05 
Spośród 30 radnych obecnych było 29 
Zakończenie posiedzenia 28.06.2016 r.,  godz. 13.45 
 
1. Otwarcie obrad. 
 

Przewodniczący Sejmiku, Pan Piotr Żuchowski powitał serdecznie delegację 
Obwodu Rówieńskiego na czele z Przewodniczącym Komisji Budżetu i Finansów, p. Jurijem 
Blagodyrem, radnych województwa, zarząd województwa, zaproszonych gości, 
przedstawicieli mediów oraz pracowników Urzędu Marszałkowskiego. Stwierdził również 
prawomocność obrad. 

 
               Załącznik nr 1,2 
 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że mija „60 rocznica Poznańskiego 
Czerwca”, a następnie poprosił o zabranie głosu Przewodniczącą Klubu Radnych Platformy 
Obywatelskiej, p. Bernadetę Hordejuk. 

 
Radna Bernadeta Hordejuk, Przewodnicząca Klubu Radnych Platformy 

Obywatelskiej powiedziała między innymi, że mija „60 rocznica Poznańskiego Czerwca”. 
Dodała, że to, co wydarzyło się 60 lat temu otworzyło drogę do wolności. Podkreśliła, że jako  
Klub Radnych Platformy Obywatelskiej uważają, że należy uczcić pamięć ofiar minutą ciszy. 

 
Przewodniczący Sejmiku poprosił radnych oraz zaproszonych gości  

o powstanie i uczczenie minutą ciszy ofiar Poznańskiego Czerwca. 
  
Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Marszałek Województwa chciałby 

uhonorować dwie wyjątkowe osoby dla województwa warmińsko-mazurskiego. 
 
Marszałek Województwa wręczył Odznakę Honorową za Zasługi dla Województwa 

Warmińsko-Mazurskiego panu Andrzejowi Mazurowi, który jest wieloletnim Wójtem Gminy 
Lubomino.  
 

Wójt Gminy Lubomino, p. Andrzej Mazur podziękował za przyznaną Odznakę za 
Zasługi dla Województwa Warmińsko-Mazurskiego i dodał, że jest bardzo wdzięczny za 
wyróżnienie. 

 
Marszałek Województwa poprosił pana Janusza Dramińskiego, który zdobył tytuł 

Mistrza Krajowego Agroligi 2015. W imieniu  Samorządu Województwa złożył 
najserdeczniejsze gratulacje oraz podziękował za reprezentację  regionu w Lidze Krajowej. 
Życzył dalszych sukcesów oraz pomyślności.  

 
Janusz Dramiński korzystając z prezentacji multimedialnej omówił m.in. działalność 

firmy „Dramiński S.A.” i powiedział, że firma konstruuje i produkuje specjalistyczny sprzęt 
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elektroniczny przeznaczony dla rolników, hodowców  
i lekarzy weterynarii. Główną gałęzią działalności jest produkcja małych, lekkich  
i przenośnych ultrasonografów do diagnostyki obrazowej. 

Załącznik nr 3 
 
 

 
 

2. Rozpatrzenie wniosków do porządku obrad. 
 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że wpłynęły dwa projekty uchwał w trybie 
pilnym, czyli w terminie nieprzekraczającym 7 dni, jest to punkt 22 i  23, które zostały ujęte  
w przedłożonym radnym porządku obrad.  Poinformował również, że wpłynęły autopoprawki 
do punktu 8, 25 i 26. Zapytał, czy są uwagi do porządku obrad? Nie było żadnych uwag.  
 

Porządek obrad, który otrzymali radni kształtował się następująco: 
 

1. Otwarcie Sesji. 
2. Rozpatrzenie wniosków do porządku obrad. 
3. Sprawozdanie Marszałka Województwa z prac Zarządu w okresie między 

posiedzeniami Sesji. 
4. Interpelacje i zapytania. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego za 2015 r. wraz ze sprawozdaniem  
z wykonania budżetu Województwa Warmińsko-Mazurskiego za 2015 r. – 
referujący: p. Gustaw Marek Brzezin, Marszałek Województwa. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Zarządu Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego – referujący: p. Gustaw Marek Brzezin, Marszałek 
Województwa. 

7. Rozpatrzenie Informacji o realizacji Regionalnego Programu Operacyjnego 
Województwa Warmińsko-Mazurskiego na lata 2014-2020 w roku 2015 – 
referujący: p. Gustaw Marek Brzezin, Marszałek Województwa. 

8. Rozpatrzenie Informacja o realizacji Kontraktu Terytorialnego dla 
Województwa Warmińsko-Mazurskiego w roku 2015 – referujący: p. Gustaw 
Marek Brzezin, Marszałek Województwa. 

9. Rozpatrzenie Informacji o realizacji Regionalnego Programu Operacyjnego 
Warmia i Mazury na lata 2007-2013 w 2015 roku – referujący: p. Gustaw Marek 
Brzezin, Marszałek Województwa. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania aktualizacji Strategii Rozwoju Turystyki 
Województwa Warmińsko-Mazurskiego – referująca: p. Wioletta Śląska-Zyśk, 
Wicemarszałek Województwa. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu Opieki nad Zabytkami 
Województwa Warmińsko-Mazurskiego na lata 2016-2019” – referująca:  
p. Wioletta Śląska-Zyśk, Wicemarszałek Województwa.  

12. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia sprawozdania z działalności oddziałów 
onkologicznych Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej 
Ministerstwa Spraw Wewnętrznych z Warmińsko-Mazurskim Centrum 
Onkologii z Olsztynie za 2015 r. – referujący: р. Marcin Kuchciński, Członek 
Zarządu Województwa. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia złożonego przez Zarząd Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego dokumentu pn. "Ocena zasobów pomocy społecznej na 
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rok 2015 dla województwa warmińsko-mazurskiego" – referująca: p. Wioletta 
Śląska-Zyśk, Wicemarszałek Województwa. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji w roku 2015 
"Wojewódzkiego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w Województwie 
Warmińsko-Mazurskim na lata 2013-2017" – referująca: p. Wioletta Śląska-Zyśk, 
Wicemarszałek Województwa. 

15. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XVIII/334/12 Sejmiku Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego z dnia 19 czerwca 2012 r. w sprawie wykonania Planu 
gospodarki odpadami dla województwa warmińsko-mazurskiego na lata 2011-
2016 – referująca: p. Sylwia Jaskulska, Członek Zarządu Województwa. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Województwo 
Warmińsko-Mazurskie na okres dłuższy niż 1 rok budżetowy umowy na 
dofinansowanie ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych robót budowlanych dotyczących obiektów służących 
rehabilitacji, w związku z potrzebami osób niepełnosprawnych (z Powiatem 
Piskim) – referująca: p. Wioletta Śląska-Zyśk, Wicemarszałek Województwa. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Województwo 
Warmińsko-Mazurskie na okres dłuższy niż 1 rok budżetowy umowy na 
dofinansowanie ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych robót budowlanych dotyczących obiektów służących 
rehabilitacji, w związku z potrzebami osób niepełnosprawnych (z Powiatem 
Ostródzkim) – referująca: p. Wioletta Śląska-Zyśk, Wicemarszałek Województwa. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Województwo 
Warmińsko-Mazurskie na okres dłuższy niż 1 rok budżetowy umowy na 
dofinansowanie ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych robót budowlanych dotyczących obiektów służących 
rehabilitacji, w związku z potrzebami osób niepełnosprawnych (z Powiatem 
Nowomiejskim) – referująca: p. Wioletta Śląska-Zyśk, Wicemarszałek Województwa. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie pozbawienia kategorii drogi wojewódzkiej bez 
numeru na terenie miasta i gminy Olsztynek – referujący: р. Marcin Kuchciński, 
Członek Zarządu Województwa.  

20. Podjęcie uchwały w sprawie przejęcia przez Gminę Miejską Kętrzyn zadania 
zarządcy dróg wojewódzkich w granicach administracyjnych miasta Kętrzyn – 
referujący: р. Marcin Kuchciński, Członek Zarządu Województwa.  

21. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Gołdapskiemu na nabycie nieruchomości przejętych z mocy prawa przez Powiat 
w związku z realizacją projektu "Trasy rowerowe w Polsce Wschodniej -
województwo warmińsko-mazurskie" PO RPW 2007-2013 – referujący: р. Marcin 
Kuchciński, Członek Zarządu Województwa. 

22. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XVII/416/16 Sejmiku Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego z dnia 31 maja 2016 r. w sprawie udzielenia Związkowi 
Gmin Warmińsko-Mazurskich pomocy finansowej w formie dotacji celowej na 
dofinansowanie w 2016 r. działań w zakresie kultury – referująca: p. Wioleta 
Śląska – Zyśk, Wicemarszałek Województwa.  

23. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia Obszaru Chronionego Krajobrazu 
Doliny Dolnej Drwęcy – referująca: p. Sylwia Jaskulska, Członek Zarządu 
Województwa.  

24. Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia Zarządu Województwa Warmińsko-
Mazurskiego do przeprowadzenia postępowania o udzielenie zamówienia w celu 
wyboru podmiotu uprawnionego do badania sprawozdania finansowego 
Województwa Warmińsko-Mazurskiego za 2016 rok – referujący: p. Gustaw 
Marek Brzezin, Marszałek Województwa.  
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25. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
Województwa Warmińsko-Mazurskiego na lata 2016-2039 – referujący: p. Gustaw 
Marek Brzezin, Marszałek Województwa. 

26. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Województwa Warmińsko-
Mazurskiego na 2016 rok – referujący: p. Gustaw Marek Brzezin, Marszałek 
Województwa. 

27. Sprawy organizacyjne Sejmiku.  
28. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 
29. Wnioski i oświadczenia radnych. 
30. Przyjęcie protokołu z obrad XVII sesji Sejmiku z dnia 31 maja 2016 r. 
31. Sprawy różne. 
32. Zamknięcie Sesji. 

   
 

3. Sprawozdanie Marszałka Województwa z prac Zarządu w okresie między 
posiedzeniami Sesji. 

 
     Załącznik nr 4 

 
Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku, p. Piotr 

Żuchowski zamknął ten punkt. 
 
4. Interpelacje i zapytania. 

 
Radna Bożenna Ulewicz 
 
„Ponieważ nie podzielam poglądu Pani Wicemarszałek, że na poprawę bezpieczeństwa 

na niestrzeżonych przejazdach kolejowych może wpłynąć tylko wniosek o ponowne 
przeanalizowanie poziomu bezpieczeństwa na tych przejazdach w regionie przez PKP S.A., 
zwracam się z wnioskiem o wzmocnienie tych działań poprzez podjęcie inicjatywy na rzecz 
poprawy bezpieczeństwa w wyżej wymienionych miejscach, przynajmniej poprzez 
instalowanie sygnalizacji świetlnej ostrzegającej o zbliżających się pociągach, czy innych 
pojazdach kolejowych”. Radna zwróciła uwagę, aby przejazdy niestrzeżone zwłaszcza na linii 
Olsztyn-Szymany, gdzie ruch z uwagi na lotnisko w Szymanach będzie bardziej intensywny, 
pociągi będą jeździć częściej zostały w jakiś sposób zabezpieczone. 
 

Radny Patryk Kozłowski  
 
„W związku z tym, że Departament Ochrony Środowiska kończy już prace nad 

Wojewódzkim Planem Gospodarki Odpadami, chciałbym się dowiedzieć, czy komisja, która 
pracowała nad tym Planem zakończyła już swoją działalność? Czy do tej komisji zgodnie  
z uwagami strony społecznej i pismami, które do nas wpływają można dołączyć jeszcze 
jednego lub dwóch przedstawicieli strony społecznej? Jeśli Komisja zakończyła swoje prace, 
to proszę o informację, w jaki sposób obradowała przez te dwa lata, jaki był skład komisji i ile 
było posiedzeń?“ 
 

Radny Julian Osiecki 
 
„Proszę o skierowanie interpelacji do Dyrektora Warmińsko-Mazurskiego Oddziału 

Wojewódzkiego NFZ w Olsztynie w sprawie zawarcia Kontraktu Narodowego Funduszu 
Zdrowia z Pomorskim Centrum Kardiologicznym Oddział w Mrągowie. Nadmieniam, że 
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oddział pracuje od 2012 roku bez kontraktu. Liczy 16 łóżek i spełnia wszelkie wymogi 
Narodowego Funduszu Zdrowia”.  
 
 

Przewodniczący Sejmiku udzielił głosu Jurijowi Błagodyrowi Przewodniczącemu 
Komisji Budżetu i Finansów Rówieńskiej Rady Obwodowej . 

 
Jurij Błagodyr Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Rówieńskiej Rady 

Obwodowej podziękował w imieniu Komisji za to,  że mogli uczestniczyć w posiedzeniu 
Sesji. Dodał, że delegacja składa się z całej Komisji Budżetu i Finansowej Rówieńskiej Rady 
Obwodowej, a także z kierownictwa Departamentu Finansów Rówieńskiej Obwodowej 
Administracji Państwowej. Powiedział między innymi, że celem wizyty jest zapoznanie się  
z konstruowaniem budżetu Samorządu Województwa Warmińsko-Mazurskiego  
i gospodarowaniem finansami. Podkreślił, że ich Państwo żyje w warunkach wojny, ale 
jednocześnie starają się efektywnie, sukcesywnie przeprowadzać reformy w  państwie. 
Podkreślił, że ich głównym zadaniem, pierwszą reformą ma być decentralizacja, przekazanie 
upoważnień do terenu i efektywne zarządzanie finansami publicznymi. Nadmienił, że dlatego 
ważne jest zapoznanie się  z najlepszymi praktykami, najlepszym doświadczeniem  po to, aby 
można było to wszystko wdrożyć w ich państwie. Dodał, że są bardzo wdzięczni za taką 
możliwość i organizację pobytu.  Podziękował za uwagę i życzył sukcesów. 

 
Przewodniczący Sejmiku podziękował za zabranie głosu podkreślając, że warto 

śledzić kolejne punkty, które będą związane z budżetem i udzieleniem absolutorium dla 
Zarządu Województwa Warmińsko-Mazurskiego. 
 
5. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego za 2015 r. wraz ze sprawozdaniem  
z wykonania budżetu Województwa Warmińsko-Mazurskiego za 2015 r. 

 
 

Załącznik nr 5,6 
 
Przewodniczący Sejmiku poinformował, że punkt 5 i 6 porządku obrad dotyczą 

absolutorium za wykonanie budżetu województwa w 2015 roku. Przypomniał, że wszystkie 
wymagane procedurą wnioski i opinie, które były przedkładane na piśmie, były 
systematycznie przesyłane za pomocą poczty elektronicznej  wszystkim radnym. Podkreślił, 
że  cała obszerna dokumentacja związana z wykonaniem budżetu za rok 2015 i udzieleniem 
absolutorium była przekazywana radnym. Dodał, że w punktach dotyczących budżetu zostaną  
przedstawione najważniejsze informacje, które są niezbędne do przystąpienia do głosowania. 
Poinformował, że dwa punkty związane z absolutorium rozpocznie wystąpienie Marszałka. 
Poprosił Marszałka o zabranie głosu. 

 
Marszałek Województwa powiedział między innymi, że zgodnie z ustawą  

o finansach publicznych Zarząd Województwa przekazał Radnym oraz Regionalnej Izbie 
Obrachunkowej sprawozdanie z wykonania budżetu wraz z rocznym sprawozdaniem 
finansowym. Sprawozdanie finansowe poddane było szczegółowemu badaniu przez biegłego 
rewidenta wskazanego do wykonania tych czynności w wyniku wyboru najkorzystniejszej  
z przedłożonych ofert. Efektem badania przez biegłego rewidenta były: bilans z wykonania 
budżetu jednostki samorządu terytorialnego Samorządu Województwa Warmińsko-
Mazurskiego,łączny bilans obejmujący dane wynikające z bilansów jednostek budżetowych 
Województwa Warmińsko-Mazurskiego, łączny rachunek zysków i strat obejmujący dane 
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wynikające z rachunków zysków i strat samorządowych jednostek budżetowych, łączne 
zestawienia zmian funduszu obejmujące dane wynikające z zestawień zmian w funduszach 
samorządowych jednostek budżetowych. Zgodnie z opinią biegłego rewidenta sprawozdanie 
finansowe przedstawiło rzetelnie i jasno wszystkie informacje istotne dla oceny sytuacji 
majątkowej i finansowej województwa, jak również jego wyniku finansowego za rok 
obrotowy od 01.01.2015 r. do 31.12.2015 r. Sporządzone zostało zgodnie z wymagającymi 
zastosowania zasadami rachunkowości oraz na podstawie prawidłowo prowadzonych ksiąg 
rachunkowych i jest zgodne z wpływającymi na treść sprawozdania finansowego przepisami 
prawa i postanowieniami statutu województwa. Nadmienił, że Radnym została również 
przesłana opinia potwierdzająca zgodność wszystkich opracowań sprawozdawczych z ustawą 
o finansach publicznych, ustawą o rachunkowości oraz z dokumentacją źródłową znajdującą 
się w jednostkach organizacyjnych Samorządu Województwa. Dodał, że zamknięcie roku 
takim sprawozdaniem wymagało uprzedniego sporządzenia i przyjęcia budżetu. 

Marszałek Województwa powiedział również, że prace nad budżetem na 2015 rok 
Zarząd Województwa rozpoczął od przyjęcia we wrześniu 2014 roku wytycznych do 
opracowania projektu tego dokumentu. Najważniejsze z ustaleń odnoszących się do strony 
dochodowej to oszacowanie wpływów z podatku od osób prawnych na podstawie 
przewidywanego wykonania z roku 2014. Podatek od osób fizycznych oraz subwencje 
określono w oparciu o zawiadomienie Ministerstwa Finansów przekazywane w każdym roku 
do 15 października. Środki na realizację programów finansowanych z udziałem środków 
europejskich określono w oparciu o zawarte umowy. Środki na zadania zlecone z zakresu 
administracji rządowej realizowane przez Samorząd Województwa wprowadzone były do 
projektu budżetu na podstawie stosownych zawiadomień otrzymanych od Wojewody 
Warmińsko-Mazurskiego. Dodał, że na sesji Sejmiku w dniu 30 grudnia 2014 roku przyjęto 
także istotne założenie, iż deficyt w momencie uchwalania budżetu będzie w całości pokryty 
kredytem. Natomiast po sporządzeniu sprawozdania finansowego za rok poprzedni z kwoty 
ewentualnej nadwyżki mającej swoje źródło m.in. w: ponadplanowych dochodach, 
niewykonaniu niektórych wydatków, refundacji wcześniej poniesionych wydatków 
opłaconych środkami własnymi  będą w części pokryte wydatki zaplanowane do 
sfinansowania środkami pochodzącymi z kredytu, co zarazem pomniejszy jego początkowo 
przyjętą wielkość. Wraz z budżetem w roku ubiegłym uchwalona została Wieloletnia 
Prognoza Finansowa Województwa Warmińsko – Mazurskiego na lata 2015 – 2039, 
przedstawiająca perspektywy finansowe Województwa w kolejnych latach oraz 
przedsięwzięcia wieloletnie wraz z nakładami finansowymi w poszczególnych latach, 
realizowane przez jednostki organizacyjne Samorządu Województwa. Na skutek korekt 
budżetu oraz zakończenia zaplanowanych projektów Wieloletnia Prognoza Finansowa  
w ciągu roku budżetowego również ulegała korektom. W przedłożonym sprawozdaniu 
przedstawiono wykaz programów wieloletnich Województwa Warmińsko – Mazurskiego  
i ich stopień zaawansowania od początku okresu realizacji do dnia 31 grudnia 2015 r.  Strona 
wydatkowa budżetu według przyjętych przez Zarząd Województwa założeń określiła 
wielkość funduszu płac z pochodnymi w jednostkach budżetowych, w tym także w Urzędzie 
Marszałkowskim, na podstawie przewidywanego zatrudnienia na koniec 2014 roku  
z uwzględnieniem różnych zobowiązań takich, jak nagrody jubileuszowe, czy odprawy. 
Poziom wydatków na realizację zadań własnych oraz wydatków rzeczowych i jednorocznych 
remontowych  miał być ograniczony w stosunku do roku 2014 o 13%. Dodał, że w budżecie 
na 2015 rok założono także ograniczenie do niezbędnego minimum zadań inwestycyjnych 
rocznych finansowanych w całości ze środków własnych, na rzecz pełnego zabezpieczenia 
środków na zadania współfinansowane z różnych źródeł krajowych i zewnętrznych. Przyjęto 
również zabezpieczenie środków na dokończenie projektów wieloletnich rozpoczętych  
w latach wcześniejszych. Podstawowym priorytetem projektu budżetu na 2015 rok była 
bowiem pełna realizacja inwestycji ujętych w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
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współfinansowanych ze środków unijnych. W związku z tym przy planowaniu wydatków na 
2015 rok wstrzymano aplikowanie do nowych projektów. 

Marszałek Województwa podkreślił, że w 2015 roku zakończono realizację wielu 
zadań inwestycyjnych współfinansowanych ze środków unijnych. Dodał, że w budżecie 
przewidziano duże rezerwy celowe na: realizację zadań z zakresu zarządzania kryzysowego 
oraz zwrot środków z powodu wstrzymania realizacji zadań przez Ministerstwo Rolnictwa 
 i Rozwoju Wsi. Nadmienił, że tak jak w latach poprzednich również w roku 2015 poważnym 
wsparciem finansowym wydatków bieżących były środki „Pomocy Technicznej”. Zaznaczył, 
że szczegółowe dane na temat realizacji budżetu za 2015 rok zawiera sprawozdanie, które 
przedłożono w ustawowym terminie, tj. do dnia 31 marca 2015 r. Regionalnej Izbie 
Obrachunkowej oraz Sejmikowi Województwa. 

Marszałek Województwa stwierdził między innymi, że sprawozdanie z realizacji 
budżetu za 2015 rok zawiera kilka ważnych i korzystnych informacji, gdzie najważniejszą  
z tych informacji zdaniem Marszałka jest ukończenie w 2015 roku wielu ważnych dla 
województwa wieloletnich przedsięwzięć inwestycyjnych, jak np. „Trasy rowerowe w Polsce 
Wschodniej – województwo warmińsko-mazurskie”, „Sieć Szerokopasmowa Polski 
Wschodniej – województwo warmińsko-mazurskie”, „Kompleksowe zabezpieczenie 
przeciwpowodziowe Żuław - Etap I”, „Gospodarowanie rolniczymi zasobami wodnymi”, Port 
Lotniczy Olsztyn-Mazury oraz wiele inwestycji dotyczących rozbudowy dróg wojewódzkich. 
Drugą pozytywną informacją jest redukcja zadłużenia poprzez spłatę części kredytów 
zaciągniętych w latach 2012, 2013 i 2014. Nadmienił, iż w 2015 roku przekazano również 
przewoźnikom autobusowym środki stanowiące refundację kosztów sprzedaży biletów 
ulgowych, bez zaciągania dodatkowych zobowiązań. Zwrócił między innymi uwagę na to, że 
ważnym elementem ocen kondycji samorządów jest nadwyżka operacyjna, czyli różnica 
między dochodami bieżącymi, a wydatkami bieżącymi. Uzyskanie nadwyżki wynikało  
z oszczędności w wydatkach bieżących i dało możliwość przeznaczenia dodatkowych 
środków na finansowanie inwestycji. Podobnie jak w latach ubiegłych na istotne obniżenie 
kosztów funkcjonowania wojewódzkiej administracji samorządowej wpłynęło wykorzystanie 
środków z tzw. „Pomocy Technicznej”, której zakres obejmował płace wraz z pochodnymi, 
wyposażenie stanowisk pracy, szkolenia, wynajem pomieszczeń oraz inne wydatki związane 
z funkcjonowaniem administracji. Pełne pokrycie z tych środków praktycznie wszystkich 
wydatków kwalifikujących się do refundacji było możliwe poprzez utworzenie systemu 
wyodrębnienia i weryfikacji dużej części kosztów ponoszonych z budżetu Województwa.  

Marszałek Województwa podkreślił, że Zarząd Województwa w roku ubiegłym, 
podobnie jak w latach wcześniejszych, przykładał dużą wagę do angażowania w realizację 
zadań własnych Województwa podmiotów niezaliczanych do sektora finansów publicznych. 
Dodał, że obiektywną koniecznością, obowiązującą także w przypadku Samorządu, jest 
wspieranie realizacji części zadań kredytami bankowymi. Zwrócił m.in. uwagę na to, że część 
środków z zaplanowanych rezerw przeznaczona została na: dostosowanie budynków szpitali 
wojewódzkich do wymogów przepisów przeciwpożarowych, realizację zadań  
z zakresu kultury i ochrony dziedzictwa narodowego, realizację zadań z zakresu zarządzania 
kryzysowego, zwrot środków przeznaczonych na wydatki poniesione z wyprzedzającego 
finansowania wspólnej polityki rolnej dotyczące inwestycji w ramach Programu Rozwoju 
Obszarów Wiejskich na lata 2007-2013. Wolne środki pochodzące z nadwyżki środków 
pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu na koniec 2014 roku za zgodą Sejmiku 
przeznaczone zostały m. in. na: realizację zadań inwestycyjnych dotyczących dróg 
wojewódzkich, realizację zadań z zakresu kultury i ochrony dziedzictwa narodowego, 
zwiększenie dotacji celowej dla Wojewódzkiego Specjalistycznego Szpitala Dziecięcego w 
Olsztynie na zakup narzędzi operacyjnych oraz podwyższenie kapitału zakładowego spółki 
Warmia i Mazury Sp. z o.o. w związku z koniecznością poprawy bezpieczeństwa Portu 
Lotniczego Olsztyn-Mazury poprzez zakup urządzeń zapewniających odpowiedni poziom 
bezpieczeństwa dla Służby Ochrony Lotniska, doposażenie budynku Lotniskowej Służby 
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Ratowniczo-Gaśniczej oraz zakup sprzętu dla służb ratowniczych. Powiedział między innymi, 
że realizacja wydatków od strony zabezpieczenia finansowego w 2015 roku nie napotkała na 
żadne trudności. Wszystkie przelewy pieniężne realizowane były płynnie i terminowo, łącznie 
ze spłatą rat zadłużenia, w związku z czym nie wystąpiły zawinione odsetki karne. Wszystkie 
nadwyżki środków pieniężnych były systematycznie lokowane na rachunkach w tych 
bankach, które proponowały najkorzystniejsze oprocentowanie. Podkreślił, że wraz ze 
sprawozdaniem rocznym z wykonania budżetu Województwa Warmińsko-Mazurskiego 
Zarząd przekazał również Radnym oraz Regionalnej Izbie Obrachunkowej sprawozdanie 
roczne z wykonania planów finansowych osób prawnych, dla których Samorząd 
Województwa Warmińsko-Mazurskiego jest organem założycielskim. Zalicza się do nich 14 
samodzielnych publicznych zakładów opieki zdrowotnej, 12 samorządowych instytucji 
kultury,  oraz Wojewódzkie Ośrodki Ruchu Drogowego w Olsztynie i Elblągu. Podkreślił 
między innymi dobre wyniki finansowe wojewódzkich zakładów opieki zdrowotnej, które 
pozytywnie wyróżniają się na tle swoich odpowiedników w innych województwach. 
Znacząca większość wojewódzkich jednostek zdrowia zamknęła rok 2015 dodatnimi 
wynikami finansowymi. Należały do nich: Wojewódzki Szpital Zespolony w Elblągu, 
Wojewódzki Specjalistyczny Szpital Dziecięcy w Olsztynie,  Zespół Gruźlicy i Chorób Płuc 
w Olsztynie, Szpital Psychiatryczny w Węgorzewie, Wojewódzki Szpital Rehabilitacyjny  
w Górowie Iławeckim, Ośrodek Rehabilitacyjno-Terapeutyczny dla Dzieci i Młodzieży  
w Elblągu, Ośrodek Rehabilitacji Uzależnionych „Doren” w Różewcu, Zakład Pielęgnacyjno-
Opiekuńczy w Reszlu, Wojewódzka Stacja Pogotowia Ratunkowego w Olsztynie, 
Wojewódzki Ośrodek Medycyny Pracy w Olsztynie. Jedynie 4 spośród 14 samodzielnych 
publicznych zakładów opieki zdrowotne wykazało na koniec 2015 roku ujemny wynik 
finansowy. Były to: Wojewódzki Szpital Specjalistyczny w Olsztynie, Wojewódzki Zespół 
Lecznictwa Psychiatrycznego w Olsztynie, Specjalistyczny Psychiatryczny Zakład Opieki 
Zdrowotnej we Fromborku, Wojewódzki Szpital Rehabilitacyjny dla Dzieci w Ameryce. 
Spośród 12 samorządowych instytucji kultury dodatni wynik finansowy na koniec 2015 roku 
zanotowało 6 jednostek, zaś pozostałych 6 instytucji kultury zakończyło ubiegły rok 
wynikiem ujemnym. Poinformował, że Regionalna Izba Obrachunkowa w Olsztynie wydała 
pozytywne opinie zarówno o informacji półrocznej z przebiegu wykonania budżetu, jak i 
sprawozdaniu rocznym z realizacji budżetu za 2015 rok.  
 

Przewodniczący Sejmiku odczytał opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej  
w Olsztynie w sprawie sprawozdania. Uchwała Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 4 kwietnia 2016 roku w sprawie wydania opinii  
o przedłożonym przez Zarząd Województwa Warmińsko-Mazurskiego sprawozdaniu  
z wykonania budżetu województwa warmińsko-mazurskiego za 2015 rok. Skład orzekający 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie: Przewodniczący Ireneusz Rek, Członkowie: 
Janusz Facon, Bogdan Gaber działając na podstawie art. 13 pkt. 5  ustawy z dnia 7 
października 1992 roku o regionalnych izbach obrachunkowych opiniuje pozytywnie 
przedłożone przez Zarząd Województwa Warmińsko-Mazurskiego sprawozdanie z wykonania 
budżetu Województwa Warmińsko-Mazurskiego za 2015 rok.  

Załącznik nr 7 
 
Nadmienił, że Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała przedłożone 

sprawozdanie. 
 
Przewodniczący Sejmiku zapytał, czy są jakieś pytania, uwagi? 
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Radny Józef Dziki odniósł się do środków, które maja zostać przeznaczone m.in.  dla 
Muzeum Budownictwa Ludowego w Olsztynku na remont wiatraka Koźlak z Wodzian. 
Poprosił o informację co to za wiatrak i co obejmuje remont?   

 
Przewodniczący Sejmiku poinformował, że otrzymał informację, że to nie dotyczy 

sprawozdania finansowego z wykonania budżetu za rok 2015 tylko zmian budżetu  
tegorocznego. Dodał, że zmiany w budżecie będą omawiane w kolejnych punktach.  

 
Ponieważ nie było więcej chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku 

poddał treść uchwały pod głosowanie. 
Za podjęciem uchwały głosowało - 24 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 5. 

 
6. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Zarządu Województwa 

Warmińsko-Mazurskiego. 
 

Przewodniczący Sejmiku poprosił Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej p. Marcina 
Kulaska o przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium 
Zarządowi Województwa Warmińsko-Mazurskiego za rok 2015 

 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej, p. Marcin Kulasek powiedział między 

innymi, że Komisja Rewizyjna na posiedzeniu w dniu 7 czerwca 2016 roku dokonała analizy i 
oceny sprawozdania finansowego województwa warmińsko-mazurskiego za 2015 rok, opinii 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie o sprawozdaniu z wykonania budżetu, 
informacji o stanie mienia Województwa Warmińsko-Mazurskiego oraz opinii z badania 
sprawozdania finansowego. Dodał, że z przedłożonego przez Zarząd Województwa 
sprawozdania wynika, iż dochody Województwa zrealizowane zostały w 93,0 % planu, 
natomiast wydatki osiągnęły wskaźnik realizacji w wysokości 92, 4%. Środki przewidziane 
na realizację wydatków bieżących wykorzystano w 92,7 % planu, wydatki majątkowe 
zrealizowano w 92,2 %, , w tym wydatki na inwestycje wykonano na poziomie 91,9 % planu, 
zaś wykonanie wydatków na inwestycje drogowe ukształtowało się na poziomie 88,3% planu. 
Zwrócił uwagę między innymi na to, że ważnym elementem ocen kondycji samorządów jest 
nadwyżka operacyjna, czyli różnica między dochodami bieżącymi a wydatkami bieżącymi. 
Uzyskanie takiej nadwyżki wynikało z oszczędności w wydatkach bieżących i dało 
możliwość przeznaczenia dodatkowych środków na finansowanie inwestycji. W 2015 roku 
zakończono realizację wielu zadań inwestycyjnych współfinansowanych ze środków 
unijnych. Należą do nich m. in.: „Trasy rowerowe w Polsce Wschodniej – województwo 
warmińsko-mazurskie”, „Sieć Szerokopasmowa Polski Wschodniej – województwo 
warmińsko-mazurskie”, „Kompleksowe zabezpieczenie przeciwpowodziowe Żuław - Etap I”, 
„Gospodarowanie rolniczymi zasobami wodnymi” , Port Lotniczy Olsztyn-Mazury oraz wiele 
inwestycji dotyczących rozbudowy dróg wojewódzkich. W przypadku większości inwestycji 
drogowych prace budowlane ukończone zostały w roku 2014, jednak ostateczne rozliczenie 
projektów nastąpiło w roku 2015. Podkreślił, że Sprawozdanie z wykonania budżetu 
Województwa Warmińsko-Mazurskiego przedłożone przez Zarząd Województwa spełnia 
wymogi ustawy o finansach publicznych. Powiedział między innymi, że wraz z budżetem w 
roku ubiegłym uchwalona została Wieloletnia Prognoza Finansowa Województwa 
Warmińsko – Mazurskiego na lata 2015 – 2039, przedstawiająca perspektywy finansowe 
Województwa w kolejnych latach oraz przedsięwzięcia wieloletnie wraz z nakładami 
finansowymi w poszczególnych latach, realizowane przez jednostki organizacyjne Samorządu 
Województwa. Na skutek korekt budżetu oraz zakończenia lub rezygnacji zaplanowanych 
projektów WPF w ciągu roku budżetowego również ulegała korektom. W przedłożonym 
sprawozdaniu przedstawiono wykaz programów wieloletnich Województwa Warmińsko – 
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Mazurskiego i ich stopień zaawansowania od początku okresu realizacji do dnia 31 grudnia 
2015 r.  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej, p. Marcin Kulasek poinformował, że po 
rozpatrzeniu sprawozdania z wykonania budżetu województwa warmińsko-mazurskiego za 
2015 rok sprawozdania finansowego województwa za 2015 rok, opinii Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Olsztynie o sprawozdaniu z wykonania budżetu, informacji o stanie mienia 
Województwa Warmińsko-Mazurskiego oraz opinii z badania sprawozdania finansowego 
Komisja Rewizyjna Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego wnioskuje o udzielenie 
absolutorium Zarządowi Województwa Warmińsko-Mazurskiego za rok 2015. 
 

Przewodniczący Sejmiku odczytał treść uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej  
w Olsztynie z 15 czerwca 2016 roku w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej 
Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego w sprawie udzielenia Zarządowi 
Województwa Warmińsko-Mazurskiego absolutorium za rok 2015. Skład orzekający 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie w osobach Przewodniczący Ireneusz Rek, 
członkowie: Janusz Facon, Bogdan Gaber  działając na podstawie artykułu 19 ust. 2 w zw.  
z art. 13 pkt. 8 ustawy z dnia 7 października 1992 o regionalnych izbach obrachunkowych 
postanawia pozytywnie zaopiniować wniosek Komisji Rewizyjnej Sejmiku Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego za 2015 rok.  

Załącznik nr 8 
 
Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów Sejmiku 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie  
udzielenia absolutorium dla Zarządu Województwa Warmińsko-Mazurskiego. 

 
Przewodniczący Sejmiku otworzył dyskusję.  

 
Radny Edward Adamczyk, Przewodniczący Klubu Radnych Polskiego 

Stronnictwa Ludowego powiedział między innymi, iż przyjęcie sprawozdania z wykonania 
budżetu  za rok 2015 jest podstawą do udzielenia absolutorium. Zwrócił uwagę między 
innymi na to, że w roku 2015 Zarząd Województwa wykonał wszystkie zaplanowane 
inwestycje z udziałem środków unijnych i rozliczył je  do końca 2015. Nadmienił, że 
nadwyżka operacyjna, która powstała jest istotna dla realizacji celów zawartych w budżecie. 
Podkreślił między innymi, że zadłużenie w 2015 roku zostało  zmniejszone.  W imieniu 
Klubu Radnych Polskiego Stronnictwa Ludowego poinformował, że będą głosować za 
udzieleniem absolutorium dla Zarządu Województwa za rok 2015.  

 
Radna Bernadeta Hordejuk, Przewodnicząca Klubu Radnych Platformy 

Obywatelskiej  powiedziała między innymi, że dokonując oceny sprawozdania z wykonania 
budżetu należy podkreślić, że udzielenie absolutorium dla Zarządu Województwa jest 
potwierdzeniem prowadzonej zgodnie z prawem gospodarki finansowej województwa. 
Podkreśliła, że  sprawozdanie, które było omawiane rzetelnie przedstawia sytuację finansową 
Województwa i daje prawdziwy obraz wykonania budżetu w zakresie dochodów, wydatków, 
należności i zobowiązań.  Dodała, że jako Klub cieszy ich fakt, że pomimo tego, że zmienił 
się „rozkład sił na sali” to nie zmarnowano pracy, która była wykonana w ciągu ostatnich lat  
i pewna wizja jest kontynuowana. Nadmieniła, że jeżeli chce się pracować dla dobra 
mieszkańców to należy traktować mieszkańców i  również siebie wzajemnie poważnie. 
Zwróciła uwagę na dobrą współpracę Sejmiku z Zarządem i  Zarządu z Sejmikiem. Dodała 
również, że to kolejny dobry rok jeśli chodzi o realizację  inwestycji na terenie województwa. 
Stwierdziła, że był to rok wykorzystanych, a niezmarnowanych szans. Poinformowała, że 
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Klub Radnych Platformy Obywatelskiej będzie głosował za udzieleniem absolutorium 
Zarządowi Województwa. 

 
Radny Patryk Kozłowski, Przewodniczący Klubu Radnych Prawa  

i Sprawiedliwości powiedział między innymi, że Członkowie Klubu Prawa i Sprawiedliwości 
zapoznali się i przeanalizowali m.in. sprawozdanie finansowe Samorządu Województwa oraz  
rachunek zysków i strat Samorządu Województwa. Dodał, że po dokonaniu analizy  
i porównaniem z rokiem 2014 zauważyli m.in. spadek przychodów z podstawowej 
działalności operacyjnej, obniżenie zysku  z działalności podstawowej o 26,7% w porównaniu 
z rokiem 2014, zmniejszenie przychodów  finansowych o 28,7%. Nadmienił, że  zysk netto 
był  znacznie niższy od uzyskanego w roku poprzednim. Podkreślił m.in., że wzrósł dług 
Samorządu Województwa Warmińsko-Mazurskiego. Dodał, że zdają sobie sprawę z faktu, że  
są też spore opóźnienia jeśli chodzi o wdrażanie nowego Regionalnego Programu 
Operacyjnego na lata 2014-2020. Dodał również, że wielokrotnie powtarzali, że  ważny jest 
zróżnicowany rozwój województwa, ponieważ są rejony,  które nie są dofinansowane, a są 
gminy, czy powiaty, które są przeinwestowane. Podkreślił, że nie dostrzegają  
zróżnicowanego rozwoju województwa. Nadmienił, że pomimo pieniędzy zainwestowanych 
w województwo w dalszym ciągu jest to jedne z najbiedniejszych województw w Polsce  
z największym bezrobociem, gdzie mieszkańcy nie odczuwają poprawy życia. Poinformował, 
że  w związku z tym Klub Radnych Prawa i Sprawiedliowści nie będzie głosował za 
udzieleniem absolutorium dla Zarządu Województwa Warmińsko-Mazurskiego, ale wstrzyma 
się od głosu.  
 

Przewodniczący Sejmiku przedstawił projekt uchwały Sejmiku Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego w sprawie udzielenia absolutorium dla Zarządu Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego: 

 
 § 1 
Po zapoznaniu się z: 
1) sprawozdaniem z wykonania budżetu Województwa Warmińsko-Mazurskiego, 
2) sprawozdaniem finansowym Województwa Warmińsko-Mazurskiego, 
3) opinią z badania sprawozdania finansowego, 
4) opiniami Regionalnej Izby Obrachunkowej, 
5) informacją o stanie mienia Województwa Warmińsko-Mazurskiego, 
6) stanowiskiem Komisji Rewizyjnej Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego 
 
- udziela się absolutorium dla Zarządu Województwa Warmińsko-Mazurskiego za rok 2015. 
 
§2 Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.  

 
 
Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

uchwały pod głosowanie. 
 
Przewodniczący Sejmiku poinformował, że uchwałę w sprawie udzielenia 

absolutorium podejmuje się bezwzględną większością głosów ustawowego składu Sejmiku 
Województwa, czyli w przypadku województwa warmińsko-mazurskiego uchwała musi 
uzyskać co najmniej 16 głosów, w związku z tym, że głosów za jest 24, stwierdził, że Sejmik 
Województwa Warmińsko-Mazurskiego udzielił absolutorium za wykonanie budżetu za rok 
2015. 

 
Za podjęciem uchwały głosowało - 24 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 5. 
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Przewodniczący Sejmiku zarządził 15 minutową przerwę. 
 
Przewodniczący Sejmiku wznowił obrady. 
 
Marszałek Województwa podziękował w imieniu własnym oraz całego Zarządu 

Wojewódzwa za udzielenie absolutorium dotyczącego wykonania budżetu za rok 2015 oraz 
za realizację  tego budżetu. Zwrócił uwagę, że radni są realizatorami i na bieżąco korygują, 
koordynują realizację wykonania budżetu. Podziękował również Członkom Zarządu, którzy 
również nadzorują wykonanie budżetu, pracownikom oraz wszystkim  jednostkom 
samorządu, które w obrębie działania regionu realizują budżet. W nawiązaniu do wypowiedzi 
Przewodniczącego Klubu Prawa i Sprawiedliwości, p. Patryka Kozłowskiego, który 
powiedział, że zadłużenie wzrosło, Marszałek Województwa powiedział, że nastąpiło 
zmniejszenie zadłużenia.  
 
7. Rozpatrzenie Informacji o realizacji Regionalnego Programu Operacyjnego 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego na lata 2014-2020 w roku 2015. 
 

Dyrektor Departamentu Polityki, p. Lidia Wójtowicz korzystając z prezentacji 
multimedialnej przedstawiła informację na temat realizacji Regionalnego Programu 
Operacyjnego Warmia i Mazury na lata 2014-2020 w 2015 r. 

 
 

Załącznik nr 9 
 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Strategii Rozwoju pozytywnie 
zaopiniowała przedłożoną informację. 

 
Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał 

informację pod głosowanie. 
Za przyjęciem informacji głosowało - 26 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
 

8. Rozpatrzenie Informacji o realizacji Kontraktu Terytorialnego dla Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego w roku 2015. 

Załącznik nr 10 
 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że wpłynęła autopoprawka do informacji. 
Dodał, że Komisja Strategii Rozwoju pozytywnie zaopiniowała przedłożoną informację.  

 
 
Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał 

informację pod głosowanie. 
Za przyjęciem informacji głosowało - 25 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
 

9. Rozpatrzenie Informacji o realizacji Regionalnego Programu Operacyjnego 
Warmia i Mazury na lata 2007-2013 w 2015 roku. 

 
Załącznik nr 11 

 
Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Strategii Rozwoju pozytywnie 

zaopiniowała przedłożoną informację.  
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Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał 
informację pod głosowanie. 

Za przyjęciem informacji głosowało - 25 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
 

10. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania aktualizacji Strategii Rozwoju Turystyki 
Województwa Warmińsko-Mazurskiego. 
 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Strategii Rozwoju pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały.  

 
Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

uchwały pod głosowanie. 
Za podjęciem uchwały głosowało - 25 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 1 
 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu Opieki nad Zabytkami 
Województwa Warmińsko-Mazurskiego na lata 2016-2019”. 

 
Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Kultury i Edukacji pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały.  
 
Radna Bożenna Ulewicz powiedziała między innymi, że Komisja Kultury i Edukacji 

pozytywnie zaopiniowała  projekt uchwały. Dodała, że była jedyną osobą, która wstrzymała 
się od głosu. Dodała, że uczestniczyła w otwarciu wystawy „BAPTISMALIA” z okazji 1050. 
rocznicy Chrztu Polski, gdzie było sporo ciekawych starodruków. Zdaniem radnej w znikomy 
sposób potraktowano rzeczy, które są w zasobach archiwalnych m.in. Biblioteki Wyższego 
Seminarium Duchownego „Hosianum”. Dodała, że nie wie, czy jest możliwe rozszerzenie 
tego programu o drobny opis cymeliów, który został pominięty. Stwierdziła, że 
Przewodniczący Sejmiku, p. Piotr Żuchowski jako historyk sztuki z pewnością zgodzi się z 
nią.  

 
Przewodniczący Sejmiku powiedział, że może się zgodzić i nie zgodzić. Powiedział 

między innymi, że miał przyjemność, jako generalny Konserwator Zabytków pierwszy  
w Polsce uchwalić Krajowy Program Opieki nad Zabytkami i różnił się od innych programów 
tym, że zawierał harmonogram, pieniądze na ten program, określał zadania, kiedy i jak mają 
być realizowane. Dodał, że przyjmowane programy wojewódzkie są niestety wielkimi 
inwentarzami tego co się dzieje w obszarze, spisem zabytków z jakąś lepszą, czy gorszą 
hierarchizacją tych zabytków. Podkreślił, że za tymi programami nie stoją konkretne 
działania, które powinny być podejmowane, żeby w sposób czynny te zabytki chronić. Dodał, 
że  zapewne są to  dokumenty, w których powinny znaleźć się w sensie hierarchizacji 
obiektów takie rzeczy, które były wymienione przez Przewodniczącą Komisji. 

 
Radna Bożenna Ulewicz odniosła się do wypowiedzi Przewodniczącego Sejmiku 

 i powiedziała między innymi, że  w krajowym programie był wykaz dokładnych obiektów 
 i były z tym związane środki, czego bardzo sobie życzą. Podkreśliła, że brakuje jednak spisu 
jeżeli chodzi o starodruki, a są to unikatowe rzeczy.  

 
Ponieważ nie było więcej chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku 

poddał treść uchwały pod głosowanie. 
Za podjęciem uchwały głosowało - 25 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 1. 
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12.   Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia sprawozdania z działalności oddziałów 
onkologicznych Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej 
Ministerstwa Spraw Wewnętrznych z Warmińsko-Mazurskim Centrum Onkologii  
w Olsztynie za 2015 r. 

 
Załącznik nr 12 

 
Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Ochrony Zdrowia, Polityki 

Społecznej, Rodziny i Sportu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 

Ponieważ nie było więcej chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku 
poddał treść uchwały pod głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało - 26 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
 

13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia złożonego przez Zarząd Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego dokumentu pn. "Ocena zasobów pomocy społecznej na 
rok 2015 dla województwa warmińsko-mazurskiego". 
 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Ochrony Zdrowia, Polityki 
Społecznej, Rodziny i Sportu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 
Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

uchwały pod głosowanie. 
Za podjęciem uchwały głosowało - 27 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 
14. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji w roku 2015 

"Wojewódzkiego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w Województwie 
Warmińsko-Mazurskim na lata 2013-2017".  

 
 Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Ochrony Zdrowia, Polityki 

Społecznej, Rodziny i Sportu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

uchwały pod głosowanie. 
Za podjęciem uchwały głosowało - 26 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
 

15. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XVIII/334/12 Sejmiku Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego z dnia 19 czerwca 2012 r. w sprawie wykonania Planu 
gospodarki odpadami dla województwa warmińsko-mazurskiego na lata 2011-
2016. 

 
 Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały. 

 
Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

uchwały pod głosowanie. 
Za podjęciem uchwały głosowało - 27 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
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16. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Województwo 
Warmińsko-Mazurskie na okres dłuższy niż 1 rok budżetowy umowy na 
dofinansowanie ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych robót budowlanych dotyczących obiektów służących 
rehabilitacji, w związku z potrzebami osób niepełnosprawnych (z Powiatem 
Piskim). 

 
Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Ochrony Zdrowia, Polityki 

Społecznej, Rodziny i Sportu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

uchwały pod głosowanie. 
Za podjęciem uchwały głosowało - 27 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 
17. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Województwo 

Warmińsko-Mazurskie na okres dłuższy niż 1 rok budżetowy umowy na 
dofinansowanie ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych robót budowlanych dotyczących obiektów służących 
rehabilitacji, w związku z potrzebami osób niepełnosprawnych (z Powiatem 
Ostródzkim). 

 
Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

uchwały pod głosowanie. 
Za podjęciem uchwały głosowało – 26 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 
18. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Województwo 

Warmińsko-Mazurskie na okres dłuższy niż 1 rok budżetowy umowy na 
dofinansowanie ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych robót budowlanych dotyczących obiektów służących 
rehabilitacji, w związku z potrzebami osób niepełnosprawnych (z Powiatem 
Nowomiejskim). 

 
Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Ochrony Zdrowia, Polityki 

Społecznej, Rodziny i Sportu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

uchwały pod głosowanie. 
Za podjęciem uchwały głosowało - 27 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 
19. Podjęcie uchwały w sprawie pozbawienia kategorii drogi wojewódzkiej bez 

numeru na terenie miasta i gminy Olsztynek. 
 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Strategii Rozwoju pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały. 

 
Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

uchwały pod głosowanie. 
Za podjęciem uchwały głosowało - 26 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
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20. Podjęcie uchwały w sprawie przejęcia przez Gminę Miejską Kętrzyn zadania 

zarządcy dróg wojewódzkich w granicach administracyjnych miasta Kętrzyn. 
 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Strategii Rozwoju pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały. 

 
Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

uchwały pod głosowanie. 
Za podjęciem uchwały głosowało - 27 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 
21. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Gołdapskiemu na nabycie nieruchomości przejętych z mocy prawa przez Powiat 
w związku z realizacją projektu "Trasy rowerowe w Polsce Wschodniej -
województwo warmińsko-mazurskie" PO RPW 2007-2013. 

 
Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 
 

Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 
uchwały pod głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało - 27 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
 

 
22. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XVII/416/16 Sejmiku Województwa 

Warmińsko-Mazurskiego z dnia 31 maja 2016 r. w sprawie udzielenia Związkowi 
Gmin Warmińsko-Mazurskich pomocy finansowej w formie dotacji celowej na 
dofinansowanie w 2016 r. działań w zakresie kultury. 

 
Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Kultury i Edukacji pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 
 

Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 
uchwały pod głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało - 27 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
 

23. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia Obszaru Chronionego Krajobrazu 
Doliny Dolnej Drwęcy.  
 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich, 
Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały. 

 
Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

uchwały pod głosowanie. 
Za podjęciem uchwały głosowało - 27 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
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24. Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia Zarządu Województwa Warmińsko-
Mazurskiego do przeprowadzenia postępowania o udzielenie zamówienia w celu 
wyboru podmiotu uprawnionego do badania sprawozdania finansowego 
Województwa Warmińsko-Mazurskiego za 2016 rok. 

 
Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 
 

Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 
uchwały pod głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało - 27 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
 

25. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
Województwa Warmińsko-Mazurskiego na lata 2016-2039. 

 
 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że wpłynęła autopoprawka do ww. projektu 
uchwały. Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały wraz  
z autopoprawką.  

Załącznik nr 13  
 

Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 
uchwały wraz z autopoprawką pod głosowanie. 

 
Za podjęciem uchwały głosowało - 27 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 
26. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Województwa Warmińsko-

Mazurskiego na 2016 rok. 
 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że wpłynęła autopoprawka do ww. projektu 
uchwały. Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały wraz  
z autopoprawką.  

Załącznik nr 14 
 

 
Radny Józef Dziki odniósł się do środków, które mają zostać przeznaczone dla 

Muzeum Budownictwa Ludowego w Olsztynku na remont Wiatraka Koźlak z Wodzian. 
Zapytał skąd się wzięła taka duża kwota i co, to za wiatrak?  W odniesieniu do Warmińsko-
Mazurskiej Filharmonii im. Feliksa Nowowiejskiego w Olsztynie  i jej inwestycji powiedział, 
że w dokumentach jest informacja, że środki mają zostać przeznaczone na ekspertyzę w 
związku z pozwem sądowym przeciwko konsorcjum, które realizowało budowę tej siedziby. 
Zapytał, czy ekspertyza ta dotyczy w całości wykonania budynku Filharmonii, czy jakichś 
poszczególnych elementów?  Zapytał również o to jaka jest sytuacja Filharmonii i 
zakończonej inwestycji? Dodał, że ktoś inwestycję odbierał i akceptował. 

 
Dyrektor Departamentu Kultury i Edukacji, p. Zdzisław Fadrowski w nawiązaniu 

do zadanych pytań powiedział między innymi, że jeżeli chodzi o Wiatrak Koźlak z Wodzian 
w Olsztynku to był on poddawany ekspertyzom i bieżącym remontom. Poważniejsze remonty 
miały miejsce i w 2010 i 2015 roku. Ostatnia ekspertyza budowlana pokazała, że znajduje się  
on w stadium przedawaryjnym. Ekspertyza pokazała również, iż naruszona została 
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konstrukcja belek nośnych pionowych. Podkreślił, że jeśli Wiatrak nie zostanie poddany 
gruntownemu remontowi przewróci się. Jeśli chodzi o wysokość przyznanej kwoty to 
składają się na nią ekspertyzy związane z przebiegiem prac konserwatorskich, bo jest to 
zabytek na terenie muzeum oraz m.in. zabezpieczenia, które muszą być wykonane. Dodał, że 
przeprowadzone ekspertyzy pokażą m.in. jaką część elementów konstrukcyjnych należy 
wymienić. Powiedział, że procedura będzie wyglądać następująco: wiatrak będzie rozebrany 
element po elemencie, każdy z elementów, głównie nośnych zostanie oceniony i jeśli będzie 
zakwalifikowany do wymiany części lub całości będzie wymieniany i zrekonstruowany. 
Podkreślił, że  jest to jedyny wiatrak Koźlak  w stanie oryginalnym z końca XVIII wieku na 
terenie Warmii i Mazur. Dodał, że podana kwota jest szacunkową kwotą, określoną do 
pewnej wysokości, ale może się okazać, że potrzebnych będzie więcej środków.  W 
odniesieniu do Warmińsko-Mazurskiej Filharmonii im. Feliksa Nowowiejskiego w Olsztynie 
powiedział między innymi, że odbiór techniczny całego obiektu, wszystkich robót odbył się 
zgodnie z dziennikiem budowy, ale w trakcie eksploatacji Filharmonii pojawiły się m.in. 
przecieki fundamentów, przecieki pionowych fundamentów, czyli nieszczelność izolacji  
fundamentowej i sukcesywnie robione były ekspertyzy. W związku z tym, że Wykonawca nie 
usuwał usterek, Filhramonia przygotowywała się od dłuższego czasu żeby wystąpić z 
pozwem do sądu o zastępstwo w robotach budowlanych, żeby wykonać prawidłowo 
wszystkie roboty, a obciążyć tymi kosztami firmę, która była generalnym wykonawcą. Dodał, 
że dlatego też ekspertyzy muszą zostać podpisane przez odpowiednio wykształcone osoby, 
żeby nie były kwestionowane na poziomie postępowania sądowego. Nadmienił, że 
polubowne próby rozwiązania problemu nie przyniosły oczekiwanego skutku.  

 
Radna Bożenna Ulewicz zapytała, kto był głównym wykonawcą? 
 
Dyrektor Departamentu Kultury i Edukacji, p. Zdzisław Fadrowski odpowiedział, 

że firma Mostostal- Warszawa.  
 
Ponieważ nie było więcej chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku 

poddał treść uchwały wraz z autopoprawką pod głosowanie. 
Za podjęciem uchwały głosowało - 28 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 
27. Sprawy organizacyjne 

 
Przewodniczący Sejmiku przypomniał, że kolejna sesja Sejmiku Województwa 

Warmińsko-Mazurskiego odbędzie się w sierpniu. 
 

28. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 
 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że odpowiedzi na zgłoszone interpelacje 
zostaną udzielone na piśmie.  
 

29. Wnioski i oświadczenia radnych. 
 
Radny Paweł Szliwiński powiedział, że w przerwie zostali poproszeni przez Komitet 

na Rzecz Ochrony Środowiska i Zdrowia Mieszkańców Korsz o to, żeby poprosić Pana 
Przewodniczącego o udzielenie głosu p. Henrykowi Rechinbachowi. 
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30. Przyjęcie protokołu z obrad XVII sesji Sejmiku z dnia 31 maja 2016 r. 
 

Wobec braku uwag Przewodniczący Sejmiku zarządził głosowanie nad przyjęciem 
protokołu.  

 
Za przyjęciem protokołu głosowało 27 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0 . 

 
31. Sprawy różne. 
 

Przewodniczący Sejmiku odniósł się do wniosku radnego p. Pawła Szliwińskiego i 
powiedział, że z wielkim szacunkiem patrzy na osoby, które przyjechały z Korsz i biorą 
udział w posiedzeniu sesji Sejmiku. Przypomniał, że p. Henryk Rechinbach w imieniu 
Komitetu zabierał głos na posiedzeniach Sejmiku m.in. w dniu 25 marca 2015 roku, 30 
września 2015 roku, 25 listopada 2015 roku i 23 lutego 2016 roku.  Dodał, że 23 lutego br. 
Sejmik podjął Stanowisko w którym Sejmik Województwa Warmińsko-Mazurskiego wskazał 
Panu Henrykowi Rechinbachowi, iż organem właściwym do rozpatrzenia wniesionej przez 
niego w imieniu Komitetu na Rzecz Ochrony Środowiska i Zdrowia Mieszkańców Miasta 
Korsze skargi z dnia 30 grudnia 2015  jest Minister Środowiska. Podkreślił, że cały czas nie 
ma odpowiedzi ze strony Ministra Środowiska. Poinformował, że materiały, które otrzymuje 
od Komitetu przekazuje wszystkim Radnym. Dodał, że prosił p. Henryka Rechinbacha, aby 
przekonywał radnych, by wprowadzali temat na posiedzenia sesji zgodnie z procedurą 
Sejmiku.  Nadmienił, że jako Przewodniczący Sejmiku zobowiązany jest  do przestrzegania 
prawa i procedur. Poinformował, że  nie udzieli głosu panu Henrykowi Rechinbachowi. 
Poprosił o  cierpliwość i dodał, że jeżeli będzie odpowiedź z Ministerstwa to we właściwej 
procedurze udzieli głosu.  
 
Głośne rozmowy mieszańców Korsz z końca sali: czy Panowie jesteście Bogami, żeby za nas 
decydować?  
 

Przewodniczący Sejmiku powiedział między innymi, że radni zobligowani są do 
przestrzegania prawa i nie mogą wchodzić w obszary kompetencyjne, które do nich nie 
należą.  
 

32. Zamknięcie Sesji. 
 
Zamykając obrady XVIII sesji Sejmiku Przewodniczący Sejmiku podziękował 

wszystkim za przybycie oraz za aktywny udział w posiedzeniu. 

 

 

        Przewodniczący Sejmiku 

 

 

              Piotr Żuchowski 

 

 

 

 

 

Sporządziła: Sylwia Wiśniewska 


